

## **Referat af styregruppemøde tirsdag den 17. januar 2012 kl. 10-12 i teorirummet bygning 01**

---

### **1. Godkendelse af dagsorden**

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger.

### **2. Godkendelse af referat**

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.

### **3. Kort status fra grupperne**

Niels orienterede om, at HUM har konstituerende møde den 8. februar, hvor bl.a. studieordningen gerne skulle vedtages. Desuden er HIB, eksamensformer, kompetencebeskrivelser og udfyldende bestemmelser på dagsordenen. Der er fortsat nogle udeståender – bl.a. i forhold til harmoniseringsbestræbelserne og i forhold til Anders Siigs papir.

Michael orienterede om, at man på HUMTEK's forrige møde blev enige om at nedsætte en gruppe, som skal se på forholdene for studerende som 'skal ud' i verden. Desuden diskuterede man bedømmelsesformer, og er pt. i gang med at revidere hele kursusstrukturen. Der er særlig fokus på udveksling og plads til udveksling (internationalisering).

Thyge orienterede om, at der på SAM har været en stor udskiftning på studentsiden, og at det derfor til tider er lidt som at starte forfra. SAM har nu en foreløbig udgave af studieordningen på engelsk, som vil kunne lægges på nettet på fredag. Til orientering kan meddeles om, at der er kampvalg til formandsposten.

Morten var forhindret i at deltage i mødet i dag.

Hanne nævnte, at der stadig er nogle ting i forhold til studieordningerne, som vi skal have i hus her til sidst – bl.a. kvalitetssikringen. Fagmodulbeskrivelserne haster ikke så meget pt., og der er brug for ekstra hænder for at løfte opgaven. Vi prøver derfor på at finde en person, som kan assistere. Hanne præciserede, at der kun kan henvises til udfyldende regler, hvis mindstekravene fremgår af studieordningen. Alle opfordres dog til at overveje om mange af bestemmelserne fra de udfyldende regler ikke med fordel kan skrives direkte ind i studieordninger/fagmodulbeskrivelserne. Studieordningen skal være indholdsreguleret. Vi arbejder videre med fagmodulbeskrivelserne for at kvalificere dem, og i den forbindelse vi være i tæt kontakt med studielederne.

### **4. Drøftelse af det videre arbejde med profilerne**

Michael orienterede om, at der jo sidst var bekymring for, at gruppedannelsen kunne blive undermineret, hvis man lavede et sådant særligt forløb på basis af projektarbejdet. Det har efterfølgende været diskuteret, at det helt centrale er, at man kobler nogle virksomheder med nogle studerende. Der skal være en fast ramme. Inger pointerede, at det er et problem at udbyde kurser, som ikke er ECTS belagte. I så fald skal den studerende betale for at gå på kurset. Kan man overveje

at kalde det noget andet – f.eks. en workshop eller et praktikforberedende værktøjskursus. Måske kan det indgå som et valgkursus.

Leif foreslog, at profilen i stedet kommer til at hedde arbejdsliv plus, idet han syntes, at virksomhed plus signalerer fortrinsvis private virksomheder. Øvrige forslag var erhverv plus, praksis plus og erhvervsarbejde plus.

Vedrørende fremmedsprogsprofilen nævnte Hanne, at sprog i uddannelserne er en væsentlig diskussion, og at ministeriet kraftig støtter op om tankerne. At have sprog som ekstra kompetence er et rigtig vigtigt strategisk tiltag. Profilen vil bygge videre på de færdigheder, vi allerede har som optagelseskrav. Men det er ingen hemmelighed, at ordningen vil koste nogle penge. Arbejdet skal kvalificeres med yderligere medlemmer (Thyge finder en repræsentant fra SAM). Karsten bliver formand for gruppen. Der skal virkelig arbejdes med implementeringen. Ordningen træder i kraft den 1. september i år.

Styregruppen var meget positivt indstillet. Profilen er en rigtig god idé – vel og mærke hvis resurserne er der. Det bør først og fremmest være et frivilligt tilbud. Enighed om at skemaet skal udformes, så også de udenlandske kollegaer har mulighed for at udfylde det.

#### **5. Proces for bachelor- og kandidatuddannelser**

Hanne foreslog, at der blev nedsat en ny kandidatuddannelsesgruppe, som kunne bestå af 3-4 VIP'ere, 2 studerende og 1 TAP'er. Hanne spørger Kirsten Hvenegaard og Jens Josephsen, som begge sad i den forrige kandidatgruppe, om de kunne have lyst til at deltage – og om én af dem evt. vil være formand for gruppen. Herudover bad man om forslag til VIP-deltagelse fra SAM, TAP og de studerende. Der skal desuden nedsættes en specialegruppe, hvor Niels Teglbjærg bliver tovholder. Mette sørger for at melde en TAP'er ind, og de studerende tænker over, hvem der skal repræsentere dem med 1 repræsentant og melder dette til Charlotte. Herudover skal gruppen bestå af to VIP'ere.

#### **6. Eventuelt**

Morten Brandrup oplyste, at dette var hans sidste møde. Hanne Leth Andersen sendte en stor og varm tak for hans engagement.

23. marts 2012

Charlotte Brammer

---